
LOVISA STAD PROTOKOLL 1/2022  1 

Stadsfullmäktige 
 
Tid 16.02.2022 klo 18:00 – 20:36 
 
Plats Societetshuset 
_________________________________________________________________________________ 
 
Deltagare 
 
 Namn Uppgift Tilläggsuppgifter 
Närvarande Andersson Otto ordförande  
 Tähtinen Keijo första vice ordförande  
 Lepola Janne andra vice ordförande  
 Karlsson Mikael ledamot  
 Liljestrand Tom ledamot  
 Thesslund Stefan ledamot  
 Björkman-Nystén Nina ledamot  
 Häggblom Kerstin ledamot  
 Alm Agneta ledamot  
 Hento Miia ledamot  
 Karlsson Kim ledamot  
 Sjöholm Markus ledamot  
 Wide Roger ledamot  
 Isotalo Arja ledamot  
 Hämäläinen Satu ledamot  
 Lappalainen Kalevi ledamot  
 Lohenoja Meri ledamot  
 Laiho Pasi ledamot  
 Heijnsbroek-Wirén Mia ledamot  
 Fellman Annika ledamot  
 Weckman Pamela ledamot  
 Hakasaari Petri ledamot  
 Mulli Eero ledamot  
 Peräkylä Teemu ledamot  
 Thomasson Daniel ledamot  
 Hagfors Kari ledamot  
 Pekkola Katja ledamot  
 Parikka Kirsti ledamot  
 Stenberg Immo ledamot  
 Raivio Timo ledamot  
 van den Hoek Pieter Stenmans ersättare  
 Baumgartner Pia Hinttaniemis ersättare  
 Karlsson Håkan Rosenbergs ersättare  
 Hyppölä Laura Kekkonens ersättare  
 Länsipuro Janne Hurttas ersättare  
 
Övriga Jan D. Oker-Blom  stadsdirektör  
 Kristina Lönnfors  sekreterare  
 

Kirsi Kinnunen  
direktören för centralen för 
bildning och välfärd  

 
Jaana Iivonen  

servicechef, tjänster för barn 
och unga  

 Markus Lindroos  chef för samhällsteknik  
 Niina Okkonen  projektchef  
 Päivi Hämäläinen  fritidssekreterare  
 
Frånvarande Stenman Lotte-Marie ledamot  



LOVISA STAD PROTOKOLL 1/2022  2 

 Hinttaniemi Jonna ledamot  
 Rosenberg Thomas ledamot  
 Kekkonen Jari ledamot  
 Hurtta Hanna ledamot  
 

Yrjölä Ville 
representant för 
ungdomsfullmäktige  

 Carita Schröder  grundtrygghetsdirektör  
 

Sari Paljakka  
direktören för centralen för 
näringsliv och infras  

 
 
Underskrifter 
 
 
 Otto Andersson Kristina Lönnfors 
 ordförande sekreterare 
 
Behandlade ärenden 1 - 16 
 
Justering av protokollet Elektroniskt i i Lovisa  
 
 
 Miia Hento  Mia Heijnsbroek-Wirén 
  protokolljusterare  protokolljusterare 
 
Protokollet till påseende 
 

På Lovisa stads elektroniska anslagstavla     
 
Protokollsutdragets riktighet intygar  
 
Lovisa  
 
  



LOVISA STAD PROTOKOLL 1/2022  3 

 
Behandlade ärenden 
 
§ Rubrik Sida 
§ 1 Mötets laglighet och beslutförhet 4 

§ 2 Protokolljusterare 5 

§ 3 Hederstecken 6 

§ 4 
Lovisa stads och Lappträsk kommuns välfärdsberättelse 2017–2020 och 
välfärdsplan 2021–2024 

7 

§ 5 
Välfärdsberättelse för barn och unga för 2017–2020 och välfärdsplan för 
barn och unga för 2021–2024 

10 

§ 6 
Överlåtelse av det privata gruppfamiljedaghemmet Krisumajas verksamhet 
som ska ordnas av staden från och med 1.1.2022 och ytterligare åtgärder 

13 

§ 7 
Svaren på förfrågan gällande verkningarna efter förändringarna i skolornas 
servicenät 

18 

§ 8 Planläggningsöversikt för 2021 20 

§ 9 Att tidigarelägga investeringen av idrottshallen, fullmäktigemotion 23 

§ 10 Begäran om beviljande av avsked från förtroendeuppdrag, Allén 26 

§ 11 Stadsfullmäktiges sammanträden 2022 28 

§ 12 Kommunens lagenliga tillkännagivanden 30 

§ 13 Lovisa stad tar i bruk skattefri cykelförmån, fullmäktigemotion 33 

§ 14 Ibruktagande av Whistleblowing-rapporteringskanal, fullmäktigemotion 34 

§ 15 Avslutande av mötet 35 

§ 16 Frågestund om bostadsmässan 36 
 



 
LOVISA STAD PROTOKOLL 1/2022  4 
 
Stadsfullmäktige § 1 16.02.2022 

Mötets laglighet och beslutförhet 
 
FM 16.02.2022 § 1    
      
 
 
Förslag Mötet konstateras lagligt sammankallat och beslutfört. 

 
Beslut Sammanträdet konstaterades vara lagligt och beslutfört.
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Protokolljusterare 
 
FM 16.02.2022 § 2    
      
 
 
Förslag Det väljs två protokolljusterare. 

 
Beslut Till protokolljusterare valdes ledamöterna Miia Hento och Mia 

Heijnsbroek-Wirén. 
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Hederstecken 
 
FM 16.02.2022 § 3    
174/01.02.03/2022    
 
   

Republikens president har 6.12.2021 på förslag av Lovisa stad beviljat 
följande hederstecken: 
 
Riddartecknet av Finlands Lejons orden, direktören för 
stadskanslicentralen Kristina Lönnfors 
 
Medalj av I klass med guldkors av Finlands Vita Ros orden, sjukskötare, 
hygienskötare Tanja Jyrkkämäki 
 

Beslut Stadsfullmäktiges ordförande och stadsdirektören tilldelade mottagarna de 
hederstecken som republikens president beviljade 6.12.2021. 
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Lovisa stads och Lappträsk kommuns välfärdsberättelse 2017–2020 och välfärdsplan 2021–
2024 
    
    
 
847/05/2021 
 
GN 14.10.2021 § 21 
 
 

Beredning: välfärdsplanerare Päivi Hämäläinen, tfn 0440 555 483 
 
Hälso- och sjukvårdslagen (1326/2010) förpliktar kommunerna att bevaka 
kommuninvånarnas hälsa och välfärd och de faktorer som påverkar dessa 
inom varje folkgrupp och observera effekterna av de åtgärder inom den 
kommunala servicen som sätts in för att svara mot kommuninvånarnas 
välfärdsbehov. 
 
En rapport om hur kommuninvånarnas hälsa och välfärd har främjats och 
om utfallet av arbetet ska varje år lämnas till kommunfullmäktige 
(välfärdsöversikt), utöver vilket en omfattande välfärdsberättelse ska 
lämnas till kommunfullmäktige en gång per fullmäktigeperiod. 
 
Det är all anledning att behandla välfärdsberättelsen för barn och unga 
samtidigt som Lovisa stads och Lappträsk kommuns välfärdsberättelse 
2017–2020 och välfärdsplan 2021–2024. Under beredningen har man 
begärt utlåtanden av rådet för personer med funktionsnedsättning i Lovisa 
stad och Lovisa ungdomsfullmäktige samt genomfört en Webropolenkät för 
kommuninvånarna. Den respons som kom in har fogats till 
dokumenthelheten i fråga som bifogat material. 
 
Den sektorsövergripande styrgruppen för främjande av hälsa och välfärd 
godkände 10.9.2021 att dokumentet för Lovisa stads och Lappträsk 
kommuns välfärdsberättelse 2017–2020 och välfärdsplan 2021–2024, 
vilket beretts av arbetsgruppen för främjande av hälsa och välfärd, ska 
framläggas förtroendeorganen för beslutsfattande. 
 
Välfärdsberättelsen och välfärdsplanen är ett verktyg för uppföljning, 
utvärdering och rapportering av välfärdspolitiken och är en del av 
kommunens strategiska ledning. De ska utnyttjas vid planeringen av 
verksamheten och ekonomin. 
 
Välfärdsberättelsen och -planen innefattar 
  en översikt över kommuninvånarnas välfärd och de faktorer som 

påverkar den samt en beskrivning av den verksamhet som genomförts 
för att främja välfärd under fullmäktigeperioden 2017–2020 

  en plan för hur kommuninvånarnas välfärd ska främjas under 
fullmäktigeperioden 2021–2024. 

 
Tidigare godkända välfärdsberättelser och -planer: 
  omfattande välfärdsberättelse för 2014–2016 (godkänd av 

stadsfullmäktige i Lovisa stad 12.4.2017 och av kommunfullmäktige i 
Lappträsk kommun 19.4.2017) 
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  välfärdsplan för 2017–2020 (godkänd av stadsfullmäktige i Lovisa 
stad 17.1.2018 och av kommunfullmäktige i Lappträsk kommun 
13.12.2017) 

  Lovisa stads och Lappträsk kommuns välfärdsberättelse för 2013 
(godkänd av stadsfullmäktige i Lovisa stad 12.2.2014 och av 
kommunfullmäktige i Lappträsk kommun 26.2.2014) 

  Lovisanejdens strukturer för främjandet av välfärden och 
välfärdsstrategin 2010–2012 (godkänd av stadsfullmäktige i Lovisa 
stad 21.4.2010) 

 
Bilaga nr 5. 
Välfärdsberättelse 2017–2020 och välfärdsplan 2021–2024 
Åtgärdsmatris för välfärdsberättelsen 2017–2020 
Välfärdsplanens åtgärdsmatris för Lovisa 
Välfärdsplanens åtgärdsmatris för Lappträsk 
 
Bifogat material: 
De utlåtanden som getts angående välfärdsberättelsen 2017–2020 och 
välfärdsplanen 2021–2024 
 
Föredragning: grundtrygghetsdirektör Carita Schröder 
 

 Förslag: Grundtrygghetsnämnden 
a) godkänner för sin del Lovisa stads och Lappträsk kommuns 

välfärdsberättelse 2017–2020 och välfärdsplan 2021–2024 
b) föreslår att stadsstyrelsen i Lovisa stad och kommunstyrelsen i 

Lappträsk kommun samt vidare stadsfullmäktige i Lovisa stad och 
kommunfullmäktige i Lappträsk kommun godkänner Lovisa stads och 
Lappträsk kommuns välfärdsberättelse 2017–2020 och välfärdsplan 
2021–2024 efter att först ha fått besluten i ärendet av nämnderna i 
sin egen kommun. 

 
 Beslut: Enligt förslag. 
 
 --- 
 
 
STST § 116 
 Bilaga nr 2: 
 Välfärdsberättelse 2017–2020 och välfärdsplan 2021–2024 
 Åtgärdsmatris för välfärdsberättelsen 2017–2020 
 Välfärdsplanens åtgärdsmatris för Lovisa 
 Välfärdsplanens åtgärdsmatris för Lappträsk 
 
 Bifogat material: 
 De utlåtanden som getts angående välfärdsberättelsen 2017–2020 och 

välfärdsplanen 2021–2024 
 
 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom 
 
 Förslag: Stadsstyrelsen i Lovisa stad föreslår att stadsfullmäktige i Lovisa stad 

godkänner för sin del Lovisa stads välfärdsberättelse 2017–2020 och 
välfärdsplan 2021–2024. 

 



 
LOVISA STAD PROTOKOLL 1/2022  9 
 
Stadsfullmäktige § 4 16.02.2022 

  Paragrafen justeras omedelbart. 
 
 Beslut: Välfärdsplanerare Päivi Hämäläinen presenterade som inkallad ärendet. 
 
  Beslut enligt förslaget. 
 
  Paragrafen justerades omedelbart. 
 
 --- 
 
 
FM 16.02.2022 § 4 
56/05.00.00/2022 
 Bilaga nr 1: 
 Välfärdsberättelse 2017–2020 och välfärdsplan 2021–2024 
 Åtgärdsmatris för välfärdsberättelsen 2017–2020 
 Välfärdsplanens åtgärdsmatris för Lovisa 
 Välfärdsplanens åtgärdsmatris för Lappträsk 
 
 Bifogat material: 
 De utlåtanden som getts angående välfärdsberättelsen 2017–2020 och 

välfärdsplanen 2021–2024 
 

Förslag Stadsfullmäktige i Lovisa stad godkänner för sin del Lovisa stads 
välfärdsberättelse 2017–2020 och välfärdsplan 2021–2024. 
 

Beslut Ledamot Satu Hämäläinen föreslog på SDP:s fullmäktigegrupps vägnar att 
beslutet ändras att lyda: 
”Stadsfullmäktige i Lovisa stad godkänner för sin del Lovisa stads 
välfärdsberättelse 2017–2020 och välfärdsplan 2021–2024. Aktualiteten av 
välfärdsplanens åtgärdsmatris för Lovisa ska bedömas på nytt efter att 
välfärdsområdets verksamhet inletts.” 
 
Ledamot Kalevi Lappalainen understödde ledamot Satu Hämäläinens 
förslag. 
 
Förslaget godkändes enhälligt. 
 
Beslut enligt det ändrade förslaget. 
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Välfärdsberättelse för barn och unga för 2017–2020 och välfärdsplan för barn och unga för 
2021–2024 
    
    
 
 
846/05/2021 
 
GN 14.10.2021 § 20 
 

Beredning: servicechefen för tjänster för barn och unga Jaana Iivonen, tfn 
0440 555 471 
 
Enligt 12 § i barnskyddslagen (417/2007) ska kommunen eller flera 
kommuner tillsammans göra upp en plan över kommunens eller 
kommunernas verksamhet för att främja barns och unga personers välfärd 
samt ordna och utveckla barnskyddet. Planen ska godkännas i respektive 
kommuns kommunfullmäktige och ses över minst vart fjärde år. Planen ska 
beaktas när en budget och ekonomiplan enligt kommunallagen görs upp. 
 
Enligt socialvårdslagen (1301/2014) ska de kommunala myndigheterna i 
samarbete ge akt på och främja barns och unga personers välfärd samt 
avhjälpa missförhållanden i uppväxtförhållandena och förebygga 
uppkomsten av missförhållanden. De myndigheter som ansvarar för 
socialvården ska förmedla information om barns och unga personers 
uppväxtförhållanden och sociala problem samt ge sakkunnighjälp till andra 
myndigheter och till kommuninvånarna och till organisationer som är 
verksamma i kommunen. Enligt socialvårdslagen ska man i alla tjänster 
avsedda för barn, unga och familjer främja en gynnsam fostran och 
utveckling för barnet. Syftet är att alla de verksamhetsställen där barn och 
barnfamiljer påträffas i vardagsmiljön också kan stöda föräldrarna i fostran 
av barnet. 
 
Enligt lagen om elev- och studerandevård (1287/2013) ska välfärdsplanen 
för barn och unga innefatta en del som behandlar elevhälsa. 
 
Förslaget till välfärdsberättelse och välfärdsplan för barn och unga 
innehåller 
 
  uppgifter om barns och unga personers uppväxtförhållanden och 

välfärdssituation 
  beskrivning om tjänster som främjar barns och unga personers välfärd 

och förebygger problem 
   beskrivning om behovet av barnskydd i kommunen, resurser som ska 

reserveras för barnskyddet och tillgängligt servicesystem inom 
barnskyddet för skötseln av uppgifter enligt barnskyddslagen 

  en del som behandlar elevhälsa 
  beskrivning om samarbete mellan olika myndigheter samt 

sammanslutningar och anstalter som producerar tjänster för barn och 
unga 

  beskrivning om hur planen för 2017–2020 genomförs 
  plan för 2021–2024. 
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När handlingen har upprättats, har man använt de senaste 
statistikuppgifter som varit tillgängliga vid tidpunkten för upprättandet. 
Indikatoruppgifterna om barns och ungas välfärd baserar sig till stor del på 
resultaten av Institutet för hälsa och välfärds skolhälsoenkät som 
genomfördes 2019. Resultaten av skolhälsoenkäten för 2021 var inte ännu 
tillgängliga när handlingen upprättades. 
 
Plandelen motsvarar till stor del välfärdsplanerna för Lovisa stad och 
Lappträsk kommun. Välfärdsplanen för barn och unga ska bifogas till 
välfärdsberättelsen och -planen för Lovisa stad och Lappträsk kommun.  
 
Bilaga nr 4. 
 
Föredragning: grundtrygghetsdirektör Carita Schröder 
 

 Förslag: Grundtrygghetsnämnden i Lovisa stad godkänner för sin del 
välfärdsberättelsen för barn och unga för 2017–2020 och välfärdsplanen 
för barn och unga för 2021–2024 och skickar berättelsen och planen vidare 
till Lovisa stadsstyrelse och stadsfullmäktige samt till Lappträsk 
kommunstyrelse och kommunfullmäktige för godkännande. 

 
 Beslut: Enligt förslag.  
 
  PAUS klockan 19.08 – 19.12. 
 
 --- 
 
 
STST § 153 
 Beredning: direktören för stadskanslicentralen Kristina Lönnfors, 

grundtrygghetsdirektör Carita Schröder och direktören för centralen för 
bildning och välfärd Kirsi Kinnunen. 

 
 Välfärdsberättelsen för barn och unga 2017–2020 och välfärdsplanen för 

barn och unga 2021–2024 har behandlats i stadens centraler. 
 
 Nämnden för fostran och bildning beslutade 27.10.2021 i § 27 tillägga i 

bilaga 2 ”Välfärdsplanen för barn och ungas åtgärdsmatris för Lovisa” 
åtgärder i punkt 1 ”(åtgärd att tilläggas: Vi genomför årligen en enkät riktad 
till ungdomar om deras önskemål gällande vardagen.) och i punkt 2 (åtgärd 
att tilläggas: Vi satsar på åtgärder med vilka vi får flera elever än för tillfället 
att äta skollunch.) 

 
 Inga ändringsförslag lämnades i de övriga nämnderna.  
 
 Tilläggen ovan inverkar endast på åtgärdsmatrisen för Lovisa, och därför 

föreligger det inget hinder för att godkänna nämnden för fostran och 
bildnings tillägg. Med anledning av behandlingstidtabellen för ärendet är 
det inte ändamålsenligt att behandla välfärdsberättelsen för barn och unga 
2017–2020 och välfärdsplanen för barn och unga 2021–2024 igen i 
grundtrygghetsnämnden, utan tilläggen har gjorts i matrisen i enlighet med 
nämnden för fostran och bildnings förslag. 

 
 Bilaga nr 1. (paragrafens bilagor + protokollsutdraget för nämnden för 
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fostran och bildnings §) 
 
 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom 
 
 Förslag: Stadsstyrelsen föreslår att stadsfullmäktige för sin del godkänner 

välfärdsberättelsen för barn och unga 2017–2020 och välfärdsplanen för 
barn och unga 2021–2024.  

 
 Beslut: Beslut enligt förslaget. 
 
 --- 
 
 
FM 16.02.2022 § 5 
297/05.00.00/2022 
 Bilaga nr 2. 

 
Förslag Stadsfullmäktige godkänner för sin del välfärdsberättelsen för barn och 

unga 2017–2020 och välfärdsplanen för barn och unga 2021–2024. 
 

Beslut Ledamot Satu Hämäläinen föreslog på SDP:s fullmäktigegrupps vägnar att 
beslutet ändras att lyda: 
”Stadsfullmäktige i Lovisa stad godkänner för sin del Lovisa stads och 
Lappträsk kommuns välfärdsberättelse för barn och unga för 2017–2020 
och välfärdsplan för barn och unga för 2021–2024. Aktualiteten av 
åtgärdsmatrisen för Lovisa i välfärdsplanen för barn och unga ska 
bedömas på nytt efter att välfärdsområdets verksamhet inletts.” 
 
Ledamot Kalevi Lappalainen understödde ledamot Satu Hämäläinens 
förslag. 
 
Förslaget godkändes enhälligt. 
 
Som teknisk korrigering uppdaterades bilagan med de tillägg som gjordes 
vid nämnden för fostran och bildnings behandling av ärendet. 
 
Beslut enligt det ändrade förslaget. 
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Överlåtelse av det privata gruppfamiljedaghemmet Krisumajas verksamhet som ska ordnas av 
staden från och med 1.1.2022 och ytterligare åtgärder 
    
    
 
 
992/00.01.00/2021 
 
NFB § 44 

Beredning: lokalchef Antti Kinnunen, tfn 044 055 5412, controller Siv 
Mårtens tfn 040 568 5526 och chef för småbarnspedagogik Sofia Hoff, tfn 
044 349 3132 
 
Bakgrund 
Det privata gruppfamiljedaghemmet Krisumajas företagare meddelade 
skriftligen den 15.11.2021, att de av personliga skäl avslutar sin 
verksamhet den 31.12.2021. Skyldigheten för anordnandet av 
verksamheten övergår till kommunen från och med 1.1.2022. Om 
kommunens skyldighet att ordna småbarnspedagogik föreskrivs i lagen om 
småbarnspedagogik (5 §, 540/2018). Krisumaja betjänar för tillfället tio 
familjer, 11 barn. Utöver dessa, köar tre familjer för plats. På grund av sitt 
centrala läge betjänar Krisumaja familjer från ett större område. Övriga 
daghem i och runt stadskärnan är fulla och det står även familjer i kö. Det 
skulle med andra ord vara utmanande om barnen i Krisumaja skulle bli 
tvungna att placeras på andra stadens övriga daghem. Familjerna skulle 
inte kunna erbjudas servicen som närservice. 
 
Antalet barn och daghemsplatser på centrumområdet 
 
Födda finskspråkiga svenskspråkiga totalt Barn inom 

småbarnsped. per 
1.12.2021 (innehåller 
ej Krisumajas barn) 

2016 29 14 43 48,5 
2017 28 18 46 45 
2018 19 16 35 37,5 
2019 18 15 33 22 
2020 27 11 38 9 
2021 25 7 32 0 
Tot. 120 81 227 162 (+14 barn fr.o.m. 

1.2.2022) 
 
Daghemsplatser på centrumområdet 1.12.2021 
Määrlahden päiväkoti 54 
Fredsby daghem 66 
Villekulla daghem 54 
 174 
Tabellens siffror (barn inom småbarnspedagogiken 1.12.2021) innehåller 
resurskoefficienter (i enlighet med bildningsnämndens beslut 24.2.2014 
§20 om förminskning av gruppstorleken). Observera antalet barn födda 
2020. Av dessa kommer sannolikt majoriteten att söka sig till 
småbarnspedagogiken under 2022.  Tabellen innehåller inte Krisumajas 
11barn. 
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Våren 2022 
På grund av den snäva tidtabellen, är det bästa alternativet för att ordna 
ersättande tjänster, att flytta verksamheten i sin nuvarande form och med 
nuvarande öppethållningstider (7.00-16.30) till staden för tiden 1.1.-
30.6.2022. 
 
Ordnandet medför organiseringen följande kostnader: 

  anställningskostnader för två barnskötare 36 000€ 
  hyra 10 080€ 
  ström och vatten 800€ 
  köp av städtjänster 7200€ 
  mat-transporter 1800€ 

 
Kostnader sammanlagt 55 800€ 
 
Fortsatta åtgärder från och med 1.8.2022 
 
Med tanke på fortsättningen har småbarnspedagogiken och lokaltjänsterna 
utrett två alternativ. Både ekonomiska och verksamhetsmässiga aspekter 
måste beaktas i beslutsprocessen. 
  
Jämförelse av alternativen 
 
Alternativ A 
Gruppens verksamhet fortsätter i Krisumajas nuvarande utrymmen. 
Administrativt  skulle gruppen höra till Fredsby daghem. Gruppstorleken 
utvidgas till ungefär 15 platser för barn i olika åldrar (0-5 åringar) och 
öppethållningstiderna skulle ändras så att de motsvarar andra kommunala 
enheters öppethållningstider, alltså kl. 6.30-17.00. I småbarnspedagogiken 
kallas en grupp med barn i olika åldrar allmänt för en syskongrupp. I en 
sådan grupp är relationstalet mellan vuxna och barn inte bestående, utan 
det kan förändras beroende på i vilken ålder barnen i gruppen är. 
Alternativet höjer småbarnspedagogikens barnkapacitet med fem (5) 
platser. Personalbehovet i det här alternativet är 1+3 (en lärare i 
småbarnspedagogik och 3 barnskötare). 
 
Alternativ A:s plus: 
 

  från Krisumajas barns och familjers situations synvinkel, en 
fortsättning av verksamheten för barnen i en bekant och säker 
miljö. 

  
 
Alternativ A:s minus: 

  Förutsätter stora ändringsarbeten så att utrymmena motsvarar 
nuvarande krav. En ändring av användningen förutsätter bland 
annat: 

 
  renovering av ventilationen 
  att öka på mängden WC- och tvättutrymmen 
  att dela på det stora grupprummet med en 

mellanvägg 
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  att flytta på köket och förnya det 
  Det behövs tillfälliga utrymmen under ändringsarbetena 
  Förutsätter en förbättring och utvidgning av gårdsplanen. 

Daghemmets staket med port är för lågt och i dåligt skick. På 
gården leker ett stort antal barn i olika åldrar, så en delning av 
området i två delar är motiverat och viktigt för säkerheten 

  Barnkapaciteten stiger med bara fem platser från det nuvarande 
  En utspridd verksamhet utmanar ledandet av pedagogiken och 

förmansarbetet 
  Kostnaderna 

 
Alternativ B 
Det skaffas tillfälliga utrymmen till Fredsby daghem, där det grundas två 
barngrupper. En grupp med 12 platser för 0-3 åringar och en med 21 
platser för 3-5 åringar. Alternativet höjer på småbarnspedagogikens 
barnkapacitet med 23 platser från det nuvarande ( från summan har man 
minskat Krisumajas 10 platser). Personalbehovet i det här alternativet är 
2+4 (två lärare i småbarnspedagogik och fyra barnskötare). 
 
Alternativ B:s plus: 

  Småbarnspedagogiken får mera utrymme och en höjning av 
barnkapaciteten 

  Ledandet av verksamheten är lättare än i alternativ A 
  Alternativet erbjuder på funktionellt moderna utrymmen 
  Ger möjlighet att använda personalen på ett effektivare sätt 

(berör också vikarier och flerkunnig-uppgifter) 
 
Alternativ B:s minus: 

  Höga kostnader 
  Ur barnens och familjernas situations synvinkel verksamhetens 

flytt för barnen till en ny och annorlunda miljö. 
 
Bilaga 2: kostnaderna för alternativen 
 
Föredragning: direktören för centralen för bildning och välfärd Kirsi 
Kinnunen, tfn 0440 555 250 
 

 Förslag: Nämnden besluter, att Krisumajas verksamhet förflyttas till Lovisa stad för 
tiden 1.1.-30.6.2022 och att det anställs två barnskötare, samt att det görs 
ett sex månader långt hyresavtal med Lagerholm Invest Oy. 

 
Nämnden förelägger stadsstyrelsen och vidare till stadsfullmäktige, att 
budgeten för år 2022 ändras med följande förändringar av anslag för att 
förverkliga alternativ B från och med 1.8.2022 samt att Krisumajas 
verksamhet ordnas av staden på våren 2022: 
 
Ansvarsområde Konto Euro 
Förvaltning och 
utveckling 

Personalkostnader, tillägg -13 000 

 Köp av tjänster, tillägg -9 000 
Småbarnspedagogik Avgiftsintäkter, tillägg +16 900 
 Personalkostnader, tillägg -139 600 
 Köp av tjänster, tillägg -360 
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 Material, förnödenheter och varor, 
tillägg 

-1000 

 Bidrag, minskning +70 000 
 Hyror, tillägg -11 180 
Lokaltjänster Köp av tjänster, tillägg -6 000 
 Hyror, tillägg -34 000 
Sammanlagt Förändringarnas nettoinverkan -127 220 
Grundande   
Lokaltjänster Köp av tjänster -60 000 
Sammanlagt Förändringarnas nettoinverkan när 

man beaktar kostnader för 
grundandet av lokaler 

-187 220 

 
 Beslut: Beslut enligt förslaget. 
 

--- 
 
 

STST § 156 
 Bilaga nr 2. 
 kostnaderna för alternativen 
 
 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom 
 
 Förslag: Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige, att budgeten för år 2022 ändras 

med följande förändringar av anslag för att förverkliga alternativ B från och 
med 1.8.2022 samt att Krisumajas verksamhet ordnas av staden på våren 
2022: 

 
Ansvarsområde Konto Euro 
Förvaltning och 
utveckling 

Personalkostnader, tillägg -13 000 

 Köp av tjänster, tillägg -9 000 
Småbarnspedagogik Avgiftsintäkter, tillägg +16 900 
 Personalkostnader, tillägg -139 600 
 Köp av tjänster, tillägg -360 
 Material, förnödenheter 

och varor, tillägg 
-1000 

 Bidrag, minskning +70 000 
 Hyror, tillägg -11 180 
Lokaltjänster Köp av tjänster, tillägg -6 000 
 Hyror, tillägg -34 000 
Sammanlagt Förändringarnas 

nettoinverkan 
-127 220 

Grundande   
Lokaltjänster Köp av tjänster -60 000 
Sammanlagt Förändringarnas 

nettoinverkan när man 
beaktar kostnader för 
grundandet av lokaler 

-187 220 

 
 Beslut: Beslut enligt förslaget. 
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 --- 
 
FM 16.02.2022 § 6 
275/00.01.00.00/2022 
  
 Bilaga nr 3. 

 
Förslag Stadsfullmäktige beslutar, att budgeten för år 2022 ändras med följande 

förändringar av anslag för att förverkliga alternativ B från och med 1.8.2022 
samt att Krisumajas verksamhet ordnas av staden på våren 2022: 
 
Ansvarsområde Konto Euro 
Förvaltning och 
utveckling 

Personalkostnader, tillägg -13 000 

 Köp av tjänster, tillägg -9 000 
Småbarnspedagogik Avgiftsintäkter, tillägg +16 900 
 Personalkostnader, tillägg -139 600 
 Köp av tjänster, tillägg -360 
 Material, förnödenheter 

och varor, tillägg 
-1000 

 Bidrag, minskning +70 000 
 Hyror, tillägg -11 180 
Lokaltjänster Köp av tjänster, tillägg -6 000 
 Hyror, tillägg -34 000 
Sammanlagt Förändringarnas 

nettoinverkan 
-127 220 

Grundande   
Lokaltjänster Köp av tjänster -60 000 
Sammanlagt Förändringarnas 

nettoinverkan när man 
beaktar kostnader för 
grundandet av lokaler 

-187 220 

 
Beslut Ledamot Daniel Thomasson föreslog att ärendet remitteras för ny 

beredning. 
 
Ledamot Kari Hagfors understödde ledamot Daniel Thomassons förslag. 
 
Förhandlingspaus klockan 19.04-19.10. 
 
Omröstning 
behandlingen av ärendet fortsätter JA 22 röster 
ledamot Daniel Thomassons förslag att ärendet remitteras NEJ 13 röster 
-> Behandlingen fortsätter. 
 
Beslut enligt förslaget. 
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Svaren på förfrågan gällande verkningarna efter förändringarna i skolornas servicenät 
    
    
 
 
NFB § 43 
 

Beredning: utbildningschef Timo Tenhunen tfn 0440 555 332 
 
Med anledning av förändringarna i servicenätet år 2019 har det gjorts en 
förfrågan i november till Pernå kyrkoby skolas, Forsby skolas, Teutjärven 
koulus och nuvarande Ruukin koulus vårdnadshavare och elever. 
Samtidigt genomfördes en förfrågan om verkningarna av Koskenkylän 
koulus flytt till Forsby skolcentrum. 
 
Från Ruukin koulus områden inkom 27 svar och från Forsby skolcentrums 
område 161 svar. 
 
Utbildningschefen redovisar ett sammandrag över svaren 
 
Föredragning: direktören för centralen för välfärd och bildning Kirsi 
Kinnunen, tfn 0440 555 250 
 
Bakgrundsmaterial: Svaren på förfrågan 
 

 Förslag: Nämnden för fostran och bildning antecknar ärendet för kännedom och 
sänder det vidare stadsstyrelsen och stadsfullmäktige för kännedom. 

 
 Beslut: Beslut enligt förslaget. 
 
 --- 
 
 
STST § 155 
 Bakgrundsmaterial: 
 svaren på förfrågan 
 
 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom 
 
 Förslag: Stadsstyrelsen antecknar ärendet för kännedom och sänder det vidare till 

stadsfullmäktige för kännedom. 
 
 Beslut: Beslut enligt förslaget. 
 
 --- 
 
 
FM 16.02.2022 § 7 
270/12.02.00/2022 

Bakgrundsmaterial: 
svaren på förfrågan 
 

Förslag Stadsfullmäktige antecknar ärendet för kännedom. 
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Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Planläggningsöversikt för 2021 
    
    
 
 
889/10.02/2021 
 
NLIN § 42 
 Beredning: stadsarkitekt Maaria Mäntysaari, tfn. 0440 555 403 

 
Kommunen ska minst en gång om året upprätta en översikt över de 
planärenden som är anhängiga eller som under den närmaste tiden blir 
anhängiga i kommunen och i förbundet på landskapsnivå och som inte är 
av ringa betydelse. Information om planläggningsöversikten ska ges på ett 
ändamålsenligt sätt (7 § i markanvändnings- och bygglagen). Enligt Lovisa 
stads förvaltningsstadga beslutar näringslivs- och infrastrukturnämnden om 
att ge planläggningsöversikten. 
 
Bilaga 23  Planläggningsöversikt 
 
Föredragning: direktören för centralen för näringsliv och infrastruktur Sari 
Paljakka, tfn 040 630 2811 
 

 Förslag: Näringslivs- och infrastrukturnämnden beslutar godkänna den bifogade 
planläggningsöversikten. 

 
 Behandling: Innan ärendet behandlades höll direktören för centralen för näringsliv och 

infrastruktur Sari Paljakka och planerare Lotta Qvis 
planläggningsutbildning. 
 
Bilaga 23–02 Planläggningsutbildning 
 
Ledamot Wide anmälde jäv och avlägsnade sig från sammanträdet för den 
tid som ärendet behandlades. 

 
 Beslut: Näringslivs- och infrastrukturnämnden beslöt att ärendet remitteras för ny 

beredning. 
 
Bilaga 23-01 Planläggningsöversikt 

 
 --- 
 
 
NLIN § 64 
 Beredning: stadsgeodet Toni Sepperi, tfn 0440 555 421 

 
Enligt 7 § i markanvändnings- och bygglagen ska kommunen minst en 
gång om året upprätta en översikt över de planärenden som är anhängiga 
eller som under den närmaste tiden blir anhängiga i kommunen och 
förbundet på landskapsnivå och som inte är av ringa betydelse. 
Information om planläggningsöversikten ska ges på ett ändamålsenligt 
sätt. Enligt Lovisa stads förvaltningsstadga beslutar näringslivs- och 
infrastrukturnämnden om att ge planläggningsöversikten. 
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Näringslivs- och infrastrukturnämnden beslutade 26.3.2020 § 35 i 
samband med godkännandet av planläggningsöversikten för 2020 att 
planläggningsöversikten inte ska omfatta delgeneraplanen för vindkraft i 
Gammelby och att planläggningsöversikten till den del inte förs vidare. 
Utarbetandet av delgeneralplanen för vindkraft i Gammelby avslutas. 
Beslutet om att avsluta planprocessen fattas av stadsfullmäktige. 
Stadsfullmäktige har inte fattat ett beslut om ärendet i enlighet med 
nämndens beslut 26.3.2020 § 35. 
 
Aktören för delgeneralplanen för vindkraft i Gammelby vill fortsätta 
planprocessen. Aktören har lämnat in ett utlåtande om att fortsätta 
planprocessen. 
 
Planläggningsöversikten publiceras på Lovisa stads webbplats. 
 
Bilaga 37 
Planläggningsöversikt 
Utlåtande av aktören för delgeneralplanen för vindkraft i Gammelby 
 
Föredragning: direktören för centralen för näringsliv och infrastruktur Sari 
Paljakka, tfn 040 630 28 11 
 

 Förslag: Näringslivs- och infrastrukturnämnden godkänner planläggningsöversikten 
för 2021. Näringslivs- och infrastrukturnämnden beslutar föreslå 
stadsstyrelsen att stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att 
planprocessen för delgeneralplanen för vindkraft i Gammelby avslutas. 

 
 Behandling: Ledamot Hento framställde följande ändringsförslag: 

Ändringsförslag 1: Näringslivs- och infrastrukturnämnden konstaterade att 
planläggningsöversikten har upprättats och den föranleder inga åtgärder. 
Man återkommer till nästa planläggningsöversikt i februari 2022. 
Näringslivs- och infrastrukturnämnden beslutar föreslå stadsstyrelsen att 
stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att planprocessen för 
delgeneralplanen för vindkraft i Gammelby avslutas. 
 
Ledamot Wide framställde följande ändringsförslag: 
Ändringsförslag 2: Näringslivs- och infrastrukturnämnden konstaterade att 
planläggningsöversikten har upprättats och den föranleder inga åtgärder. 
Man återkommer till nästa planläggningsöversikt i februari. Näringslivs- och 
infrastrukturnämnden beslutar fortsätta planprocessen för 
delgeneralplanen för vindkraft i Gammelby. 

 
 Omröstning:  Ledamot Hentos ändringsförslag 1 JA fick fem (5) röster (Karlsson, 

Hyvönen, Fellman, Hagfors, Hento), ledamot Wides ändringsförslag 2 NEJ 
fick tre (3) röster (Lohenoja, Holmström, Wide). 

 
 Beslut: Näringslivs- och infrastrukturnämnden beslutade följande i enlighet med 

ändringsförslag 1: Näringslivs- och infrastrukturnämnden konstaterade att 
planläggningsöversikten har upprättats och den föranleder inga åtgärder. 
Man återkommer till nästa planläggningsöversikt i februari 2022. 
Näringslivs- och infrastrukturnämnden beslutar föreslå stadsstyrelsen att 
stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att planprocessen för 
delgeneralplanen för vindkraft i Gammelby avslutas. 
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 --- 
 
 
STST § 157 
 Bilaga nr 3. 
 planläggningsöversikt 
 utlåtande av aktören för delgeneralplanen för vindkraft i Gammelby 
 
 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom 
 
 Förslag: Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att planprocessen för 

delgeneralplanen för vindkraft i Gammelby avslutas. 
 
 Beslut: Beslut enligt förslaget. 
 
 --- 
 
 
FM 16.02.2022 § 8 
283/10.02.02/2022 

Bilaga nr 4: 
planläggningsöversikt 
utlåtande av aktören för delgeneralplanen för vindkraft i Gammelby 
 

Förslag Stadsfullmäktige beslutar att planprocessen för delgeneralplanen för 
vindkraft i Gammelby avslutas. 
 

Beslut Ledamot Roger Wide föreslog att planprocessen för delgeneralplanen för 
vindkraft i Gammelby inte avslutas utan för framåt i normal ordning. 
 
Ledamot Stefan Thesslund understödde ledamot Roger Wides förslag. 
 
Omröstning 
utgångsförslaget JA 27 röster 
ledamot Roger Wides ändringsförslag NEJ 8 röster 
-> Utgångsförslaget godkändes. 
 
Beslut enligt förslaget. 
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Att tidigarelägga investeringen av idrottshallen, fullmäktigemotion 
 
564/02.02.00/2021 
 
FM § 50 
 Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter (första 

undertecknare Mia Heijnsbroek-Wirén) före sammanträdet uttryckt 
önskemål om att få inlämna en så lydande motion: 

 
 Att tidigarelägga investeringen av idrottshallen 
 
 I stället för att verkställa investeringen 2025 bör pengar reserveras redan i 

budgeten 2022. Utredningen på alternativa placeringar för en ny idrottshall 
visade sig att Drottningstranden av tillbudsvarande alternativ var klart den 
bästa. Stadens investering kunde ytterligare stärka det nya 
bostadsområdet som med säkerhet kommer att fyllas. 

 
 När vi ansökte om bostadsmässan 2018 planerades på området en 

offentlig byggnad för att både ge mervärde till bostadsområdet och dess 
invånare samt den nya stadsdel som Drottningstranden kommer att bli. 

 
 Staden är tvungen att ersätta den nuvarande idrottshallen så fort som 

möjligt. En förskjutning av investeringen medför ingen ekonomisk nytta för 
staden i tider med så gott som räntefria lån. 

 
 Investeringen är av stor vikt för bildningens behov så att man kan ge en 

läroplansenlig undervisning och för att kunna erbjuda ändamålsenliga 
utrymmen för idrott åt alla. 

 
 Det vore även viktigt att ta till vara det mervärde i marknadsföringen som  

en idrottshall på området skulle ge och kunna visa upp Lovisa på bästa 
tänkbara sätt när en rekordstor mängd människor besöker staden på 
sommaren 2023 tack vare mässan. En ny investering för idrott, hälsa- och 
välmående för alla kommuninvånare är för framtidens Lovisa en långsiktig 
och mycket efterlängtad investering. 

 
 Bilaga nr 12. 
 
 Beslut: Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen för 

beredning enligt 133 § i stadsfullmäktiges arbetsordning. 
 
 --- 
 
 
 
VFN 12.01.2022 § 7  
  
 
 
Beredning Direktör för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen 
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Stadsfullmäktige(15.12.2021 § 76) godkände i sin budget och ekonomiplan 
för 2022-2024 följande kostnadsberäkning/år för projektplanen för 
idrottshallen i centralen för bildning och välfärds projekt över 100 000 euro: 
 
- ekonomiplaneår 2023 – 50 000 euro 
- ekonomiplaneår 2024 – 150 000 euro 
- år 2025  –  4 000 000 euro 
- år 2026  –  3 800 000 euro 
 
För idrottshallen har stadsfullmäktige godkänt en kostnadsberäkning på 
sammanlagt 8 000 000 euro. I investeringsplanen (del III investeringar) 
nämns dessutom ordagrant: 
 
- Idrotthall, omfattande 
- Projektplan, till exempel idrott, kultur och skejtpark 

 
Föredragning Direktör för centralen för bildning och välfärd Kirsi Kinnunen  

 
Förslag Välfärdsnämnden föreslår stadsstyrelsen och vidare stadsfullmäktige att 

fullmäktigemotionen anses vara slutbehandlad på de ovan nämnda 
grunderna. 
 

Beslut Välfärdsnämnden föreslår stadsstyrelsen och vidare stadsfullmäktige att 
fullmäktigemotionen anses vara slutbehandlad på nämnda grunder. 

 
--- 
 
 
STST 07.02.2022 § 29  
  
 
 

Bilaga nr 4. 
 

Föredragning Kaupunginjohtaja Jan D. Oker-Blom 
 

Förslag Stadsstyrelsen godkänner för sin del svaret på motionen och föreslår att 
stadsfullmäktige godkänner svaret och konstaterar att motionen är 
slutbehandlad. 
 
Paragrafen justeras omedelbart. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
 
Protokollet justerades omedelbart. 
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FM 16.02.2022 § 9    
38/02.02.00/2022    
 
 

 
Bilaga nr 5. 
 

Förslag Stadsfullmäktige godkänner svaret och konstaterar att motionen är 
slutbehandlad. 
 

Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Begäran om beviljande av avsked från förtroendeuppdrag, Allén 
    
    
 
 
1063/00.00.01/2021 
 
STST § 159 
 Beredning: direktören för stadskanslicentralen Kristina Lönnfors 
 
 Daniel Allén har med ett epostmeddelande daterat 11.12.2021 begärt om 

avsked från sina förtroendeuppdrag som ersättare i nämnden för fostran 
och bildning och i välfärdsnämnden. Som motivering för sin ansökan 
meddelar Allén att han efter årsskiftet inleder studier på annan ort, 
studierna beräknas ta cirka 3,5 år. 

  
 Enligt 70 § i kommunallagen kan den som har giltiga skäl avgå från ett 

förtroendeuppdrag. Det organ som utser de förtroendevalda beslutar om 
beviljande av avsked. I detta fall beviljas avsked från förtroendeuppdraget 
av stadsfullmäktige. 

 
 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom 
 
 Förslag: Stadsstyrelsen föreslår att stadsfullmäktige 
 

1. beviljar Daniel Allén avsked från uppdraget som ersättare i nämnden 
för fostran och bildning 
 

2. beviljar Daniel Allén avsked från uppdraget som ersättare i 
välfärdsnämnden 
 

3. väljer en ny ersättare till nämnden för fostran och bildning i stället för 
Daniel Allén. 
 

4. väljer en ny ersättare till välfärdsnämnden i stället för Daniel Allén. 
 
 Beslut: Beslut enligt förslaget. 
 
 --- 
 
 
FM 16.02.2022 § 10 
284/00.00.01/2022 

 
Förslag Stadsfullmäktige 

 
1. beviljar Daniel Allén avsked från uppdraget som ersättare i nämnden för 
fostran och bildning 
 
2. beviljar Daniel Allén avsked från uppdraget som ersättare i 
välfärdsnämnden 
 
3. väljer en ny ersättare till nämnden för fostran och bildning i stället för 
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Daniel Allén. 
 
4. väljer en ny ersättare till välfärdsnämnden i stället för Daniel Allén. 
 

Beslut Enligt meddelande av Daniel Allén har hans avsikt varit att begära avsked 
från samtliga förtroendeuppdrag, det vill säga även uppgiften som 
ersättare i den svenskspråkiga sektionen för nämnden för fostran och 
bildning. Stadsfullmäktige beslutade behandla ärendet i enlighet med 
Daniel Alléns meddelande. 
 
Stadsfullmäktige beslutade bevilja Daniel allén avsked från 
1. uppdraget som ersättare i nämnden för fostran och bildning 
2. uppdraget som ersättare i välfärdsnämnden 
3. uppdraget som ersättare i den svenskspråkiga sektionen för nämnden 
för fostran och bildning. 
 
Stadsfullmäktige beslutade välja 
1. Tomas Nyström till ny ersättare till nämnden för fostran och bildning i 
stället för Daniel Allén 
2. Kim Karlsson till ny ersättare till välfärdsnämnden i stället för Daniel 
Allén 
3. Tomas Nyström till ny ersättare i den svenskspråkiga sektionen för 
nämnden för fostran och bildning i stället för Daniel Allén. 
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Stadsfullmäktiges sammanträden 2022 
    
    
 
 
1066/00.01/2021 
 
STST § 160 
 Beredning: direktören för stadskanslicentralen Kristina Lönnfors 
 
 Det föreslås att stadsfullmäktiges sammanträden 2022 i regel hålls den 

tredje onsdagen i månaden kl. 18.00. Sammanträdesplats är i första hand 
Societetshuset.  

 
 Om ordföranden anser det vara ändamålsenligt har ordföranden rätt att 

kalla stadsfullmäktige till sammanträde under dagar och klockslag som 
avviker från det ovansagda. Stadsfullmäktiges sammanträde kan inhiberas 
om ärendena är få till antalet och de inte är brådskande eller kräver snabb 
behandling. Man kommer överens med stadsfullmäktiges ordförande om 
inhiberande av sammanträdet, och om detta meddelas separat. 

 
 Protokollet över stadsfullmäktiges sammanträde hålls framlagt på den 

elektroniska anslagstavlan på stadens webbplats under den tid som 
föreskrivits. 

 
 Allmänheten meddelas om fullmäktigesammanträden på det sätt som 

stadsfullmäktige beslutat att delgivandet av kommunala tillkännagivanden 
görs. 

 
 Tilläggsmaterial  
 Tidtabellsplan för stadsfullmäktiges, stadsstyrelsens och nämndernas 

sammanträden 2022 
 
 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom 
 
 Förslag: Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att ovanstående praxis tillämpas 

under 2022. 
 
 Beslut: Beslut enligt förslaget. 
 
  Stadsstyrelsens preliminära sammanträdesdagar i november och 

december 2022 är 7.11, 14.11, 28.11 och 19.12. 
 
 --- 
 
 
FM 16.02.2022 § 11 
285/00.01.02/2022 

Tilläggsmaterial: 
Tidtabellsplan för stadsfullmäktiges, stadsstyrelsens och nämndernas 
sammanträden 2022 
 

Förslag Stadsfullmäktige beslutar att ovanstående praxis tillämpas under 2022. 
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Beslut Beslut enligt förslaget. 
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Kommunens lagenliga tillkännagivanden 
    
    
 
 
1065/07.02.01/2021 
 
STST § 161 
 Beredning: direktören för stadskanslicentralen Kristina Lönnfors 
 
 Enligt 108 § i kommunallagen ska kommunala tillkännagivanden göras 

kända genom att de offentliggörs i det allmänna datanätet, om inte något 
annat följer av sekretessbestämmelserna, samt vid behov på något annat 
sätt som kommunen har fattat beslut om. 

 
 Med tillkännagivanden avses så kallade offentliga kungörelser som 

lagstiftningen kräver. Kommunernas tillkännagivanden är i allmänhet 
kungörelser om sammanträden, om framläggande av protokoll och val, 
samt tillkännagivanden beträffande planläggning. Till exempel information 
om fullmäktigesammanträden ska ges allmänheten i enlighet med 94 § i 
kommunallagen: ”Kallelsen till sammanträde ska sändas minst fyra dagar 
före sammanträdet. Inom samma tid ska det informeras om sammanträdet 
i det allmänna datanätet.” 

 
 Bestämmelserna om kommunens tillkännagivanden ska inte förväxlas med 

bestämmelserna i kommunallagen om kommunernas skyldighet att 
informera (29 § i kommunallagen) och inte med förfarandet som gäller 
kungörelser/tillkännagivanden som grundar sig på speciallagstiftningen.  

 
 Många gånger är det ändamålsenligt att staden utöver det allmänna 

datanätet använder även andra tillkännagivningssätt, som till exempel 
tidningsannonser. När man väljer i vilka tidningar man annonserar ska man 
från fall till fall utgå från att de som behöver de kommunala 
tillkännagivandena, det vill säga kommuninvånarna, ska få denna 
information på ett så effektivt sätt som möjligt. Ibland kan det vara 
ändamålsenligt att rikta vissa annonser (till exempel om man söker 
yrkesutbildad personal) till rätt målgrupp, och då kan man istället för eller 
utöver lokaltidningen välja till exempel en facktidskrift. När man väljer 
tidningsannons som tillkännagivningskanal ska man fästa uppmärksamhet 
vid att i synnerhet lokala tidningar behandlas jämbördigt.  

  
 För att tillkännagivningsförfarandet ska vara ändamålsenligt och smidigt 

skulle det vara bäst om varje förvaltningsenhet från fall till fall smidigt kan 
bedöma och besluta vilka tillkännagivningskanaler utöver det lagstadgade 
tillkännagivningssättet man använder.  

 
 Stadsfullmäktiges beslut gällande tillkännagivningssättet utöver det 

lagstadgade för kommunens tillkännagivanden är till sin karaktär sådant att 
beslutet kan gälla hela fullmäktigeperioden om inte det under perioden 
framkommer ändringsbehov. 

 
 Föredragning: stadsdirektör Jan D. Oker-Blom 
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 Förslag: Stadsstyrelsen föreslår stadsfullmäktige att stadens tillkännagivanden 
publiceras elektroniskt på den officiella anslagstavlan på stadens 
webbplats. Dessutom publiceras tillkännagivandena i övriga 
tillkännagivningskanaler (till exempel radio, tidningar, sociala medier) när 
ifrågavarande förvaltningsenhet anser det ändamålsenligt för att de som 
behöver informationen ska få den. När man annonserar i tidningar ska man 
beakta att olika tidningar behandlas jämbördigt. Beslutet är i kraft till slutet 
av fullmäktigeperioden om inte det under perioden framkommer 
ändringsbehov. 

 
 Beslut: Beslut enligt förslaget. 
 
 --- 
 
 
FM 16.02.2022 § 12 
289/07.02.03/2022 

 
Förslag Stadsfullmäktige beslutar att stadens tillkännagivanden publiceras 

elektroniskt på den officiella anslagstavlan på stadens webbplats. 
Dessutom publiceras tillkännagivandena i övriga tillkännagivningskanaler 
(till exempel radio, tidningar, sociala medier) när ifrågavarande 
förvaltningsenhet anser det ändamålsenligt för att de som behöver 
informationen ska få den. När man annonserar i tidningar ska man beakta 
att olika tidningar behandlas jämbördigt. Beslutet är i kraft till slutet av 
fullmäktigeperioden om inte det under perioden framkommer 
ändringsbehov. 
 

Beslut Ledamot Laura Hyppölä föreslog att beslutet ändras att lyda 
”Stadsfullmäktige beslutar att stadens tillkännagivanden publiceras 
elektroniskt på stadens officiella anslagstavla på stadens webbplats, på 
anslagstavlan i Lovinfo, på sidorna för Lovisa stads sociala medier samt i 
lokaltidningarna Loviisan Sanomat och Nya Östis. Vid publicering i 
lokaltidningarna ska olika tidningars likställdhet beaktas. Beslutet är i kraft 
till fullmäktigeperiodens slut, om det inte finns behov av att ändringar under 
perioden.” 
 
Ledamot Meri Lohenoja understödde ledamot Lautra Hyppöläs förslag. 
   
Ledamot Timo Raivio föreslog att ärendet återremitteras för ny behandling. 
 
Ledamot Janne Länsipuro understödde ledamot Timo Raivios 
remitteringsförslag. 
 
Omröstning 
fortsatt behandling JA 25 röster 
ledamot Timo Raivios förslag om remittering NEJ 10 röster 
-> Behandlingen fortsätter. 
 
Ledamot Laura Hyppölä ändrade sitt förslag att lyda: 
”Stadsfullmäktige beslutar att stadens tillkännagivanden publiceras 
elektroniskt på stadens officiella anslagstavla på stadens webbplats, på 
anslagstavlan i Lovinfo samt på sidorna för Lovisa stads sociala medier. 
Dessutom publiceras tillkännagivandena i övriga kanaler för 
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tillkännagivande (till exempel radio, tidningar) när ifrågavarande 
förvaltningsenhet anser det ändamålsenligt för att de som behöver 
informationen ska få den. När man annonserar i lokaltidningar ska man 
beakta att olika tidningar behandlas jämbördigt. Beslutet är i kraft till slutet 
av fullmäktigeperioden om inte det under perioden framkommer 
ändringsbehov.” 
 
Ledamot Meri Lohenoja understödde ledamot Laura Hyppöläs ändrade 
förslag. 
 
Omröstning 
utgångsförslaget JA 27 röster 
ledamot Laura Hyppöläs ändringsförslag NEJ 8 röster 
-> Utgångsförslaget godkändes. 
 
Beslut enligt förslaget. 
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Lovisa stad tar i bruk skattefri cykelförmån, fullmäktigemotion 
 
FM 16.02.2022 § 13    
372/01.02.01/2022    
 
 

Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter (första 
undertecknare Eero Mulli) före sammanträdet uttryckt önskemål om att få 
inlämna en så lydande motion: 
 
Lovisa stad tar i bruk skattefri cykelförmån 
 
Snabb ökning av elassisterade cyklar och utveckling av tekniken har 
bidragit till att elassisterade cyklar är ett beaktansvärt alternativ att röra sig 
på korta och medellånga sträckor. Förmånscykel är en cykel eller en 
elassisterad cykel som arbetsgivaren införskaffar. Arbetsgivaren gör ett 
lönavdrag som täcker cykelns kostnader eller erbjuder cykeln som förmån 
som läggs ovanpå lönen eller kombinerar dessa två alternativ beroende på 
hurdant avtal man ingått. Cykeln är avsedd för den anställdas personliga 
bruk på resor mellan hemmet och arbetsplatsen såväl under arbetstiden 
som på fritiden. 
 
Staten har stött införskaffande av förmånscyklar från och med början av 
2021 genom att besluta att cyklar är inkomstskattefria upp till det årliga 
beloppet på 1 200 euro. I regel införskaffar arbetsgivaren förmånscyklar 
genom ett leasing-avtal för en period mellan 12 och 48 månader, då den 
anställda vanligen kan köpa loss den begagnade cykeln efter 
avtalsperioden löpt ut. Arbetsgivaren sparar lönebikostnaderna vad det 
gäller förmånscykeln. Arbetsgivaren kan stöda införskaffandet av 
förmånscyklarna till exempel med ett belopp som motsvarar den årliga 
motionsförmånen. 
 
Med stödet stöder staden samtidigt de anställdas möjligheter till att röra sig 
och deras välbefinnande. En välmående anställd ger bättre resultat och är 
mer sällan sjuk då kostnaderna som orsakas av sjukfrånvarofall minskar. 
Att erbjuda en cykelförmån är också ett förmånligt sätt att engagera 
personalen och öka stadens attraktionskraft som arbetsgivare. Genom att 
erbjuda en cykelförmån till de anställda har staden också ett konkret sätt 
att minska trafikutsläpp. 
 
På basis av allt det ovan nämnda föreslår vi undertecknade att 
 
Lovisa stad utreder under 2022 alternativ till ibruktagandet av 
cykelförmånen och erbjuder förmånscyklar till alla ordinarie anställda 
från och med 1.1.2023. 
 
Bilaga nr 6. 

  
Beslut Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen för 

beredning enligt 133 § i stadsfullmäktiges arbetsordning. 
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Ibruktagande av Whistleblowing-rapporteringskanal, fullmäktigemotion 
 
FM 16.02.2022 § 14    
373/07.01.02/2022    
 
 

Ordföranden meddelade att undertecknade fullmäktigeledamöter (första 
undertecknare Daniel Thomasson) före sammanträdet uttryckt önskemål 
om att få inlämna en så lydande motion: 
 
Ibruktagande av Whistleblowing-rapporteringskanal 
 
Det var meningen att whistleblowing-rapporteringskanaler blir obligatoriska 
före slutet av 2021 till följd av EU:s whistleblowing direktiv. Direktivet 
förpliktigar de organisationer inom den offentliga sektorn och de företag 
som har över 50 anställda att ta i bruk en kanal, genom vilken man kan 
lämna in en anmälan om misstänkt missbruk. Den nationella lagstiftningen 
är försenad i ärendet, men lagen behandlas i riksdagen under februari 
2022. En rätt implementerad kanal stöder märkbart organisationens 
riskhanteringsprocesser och sparar oftast klart pengar. Oetisk eller olaglig 
verksamhet kan åsamka arbetsplatsen märkbara direkta eller indirekta 
skador. En rapporteringskanal är ett effektivt verktyg för att rensa bort 
sådan verksamhet. 
 
Förslag: 
 
Lovisa stad reder snabbt ut vilka alternativ det finns för att ta i bruk 
en rapporteringskanal som övervakas av en utomstående part. Efter 
utredningen tas en whistleblowing-rapporteringskanal i bruk och hela 
personalen utbildas i hur kanalen används. 

  
Bilaga nr 7. 
 

Beslut Sedan motionen hade lämnats, remitterades den till stadsstyrelsen för 
beredning enligt 133 § i stadsfullmäktiges arbetsordning. 
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Avslutande av mötet 
 
FM 16.02.2022 § 15    
      
 
 

 
Beslut Ordföranden avslutade sammanträdet klockan 20.36. Efter detta hölls 

stadsfullmäktiges frågestund om bostadsmässan. 
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Frågestund om bostadsmässan 
 
FM 16.02.2022 § 16    
235/00.01.05/2022    
 
 

Drottningstranden är för närvarande den största investeringen i Lovisa, och 
informationen om de ekonomiska konsekvenserna har varit relativt 
knapphändig. Den mest omfattande informationen finns som bilaga till 
protokollet för näringslivs- och infrastrukturnämndens sammanträde 
16.12.2021. Uppgifterna är också ofullständiga när det gäller de kostnader 
som uppstått till följd av beslutet att hålla en bostadsmässa i Lovisa 2023, 
vilket ledde till planering och byggande av infrastruktur i området. Jag har 
därför följande frågor om projektet: 

 
 K  

– En hur stor helhetsbelastning förorsakar investeringen för Lovisa, 
inklusive kostnaderna för vattenaffärsverket och övriga motsvarande 
kostnader, som har en direkt eller indirekt effekt på Lovisas eller 
Lovisabornas ekonomi eller servicenivå?  
 

 V 
Alla dokument som berör projektet är offentliga och man har kunnat ta del 
av dem i den utsträckning man önskat. I sin inledning påpekar frågaren att 
de uppgifter som lämnats om konsekvenserna är ofullständiga. I detta 
skede, när projektet ännu är ofullständigt, är det inte möjligt att delge 
sådana uppgifter som ger ny information om projektets konsekvenser. 
Uppgifterna om de ekonomiska konsekvenserna baserar sig på prognoser 
(planläggningsekonomisk utredning). 
 
I budgeten (2019–2023) godkände stadsfullmäktige 8,6 miljoner euro som 
kostnad för byggande av infrastruktur och 1,3 miljoner euro för 
driftbudgeten för bostadsmässorganisationen. I budgeten ger dessa två 
summor en total kostnad på 9,9 miljoner euro. Anslaget för 
vattenaffärsverket är 2 miljoner euro. 
 
Projektets direkta konsekvenser för servicenivån för invånarna i Lovisa är 
bland annat placeringen av en ny närbutik i området och annan ny 
företagsverksamhet som producerar tjänster och som de nya företagarna 
meddelar om när de inleder sin verksamhet. I ett senare skede finns det 
möjlighet att skapa ny café- och restaurangverksamhet, inkvartering, 
simbassäng, hotell och annan verksamhet i området. I och med de nya 
invånarna kan man också anse som indirekta konsekvenser deras ökning 
av köpkraften på orten, vilket gör det möjligt att upprätthålla tjänsterna. 
Företagsverksamheten och upprätthållandet av servicenätverk kräver nya 
invånare, eftersom det utan nya invånare är svårt att upprätthålla ens den 
nuvarande servicenivån. Investeringar i bostadsområdena är därför också 
viktiga för att säkerställa att tjänsterna bibehålls och satsningar måste 
göras för att locka nya invånare i framtiden. De nya invånarna som flyttar in 
i området kommer att flytta till färdiga kommunala tjänster, då det till 
exempel inte kommer att finnas något behov av att bygga nya skolor eller 
daghem i området. 
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Enligt den planläggningsekonomiska granskning som gjorts har man 
uppskattat att kostnads- och intäktskonsekvenserna för genomförandet av 
detaljplanen för Drottningstranden är nästan balanserade på lång sikt för 
stadsekonomin, om man önskar granska ärendet i ljuset av den här 
kalkylen. I den planläggningsekonomiska analysen uppskattades dock 
intäkterna från försäljningen av tomter vara cirka en miljon euro lägre än de 
intäkter som fastställts på grundval av den bestämning av tomtpriser som 
gjordes efter granskningen. Dessutom tar den planläggningsekonomiska 
kalkylen inte hänsyn till något värde för företagstomten på området 
(kvarteret P3), hyresintäkterna från flytande hus eller hyresintäkterna från 
båtplatser och för företagstomter. Den planläggningsekonomiska kalkylen 
använder också skatteintäkterna för att beräkna den genomsnittliga 
enhetsinkomsten i Lovisa 2018 (kommunalskatt och statsandel 4 705 euro 
per invånare och fastighetsskatt 511 euro per invånare), vilket medför ett 
osäkerhetsmoment i kalkylen, eftersom vi inte har information om den 
kommunalskatt som betalas av personer som flyttar till området, det exakta 
beloppet av fastighetsskatten eller beloppet av vatten- och avloppsavgifter 
och anslutningsavgifter. Byggandet av en ny stadsdel tar alltid mycket lång 
tid för att betala sig tillbaka. 
 
Det bör också noteras att detaljplanen som nu förverkligas möjliggör 
förutom boende en betydande mängd service- och företagsbyggande i 
området samt 7,7 hektar parker och rekreationsområden, 
parkeringsområden, båtplatser, en torgskvär och annat offentligt 
byggande, som vanligtvis inte byggs i den här skalan i bostadsområden. 
Den flytande broanslutningen kommer att göra stadsstrukturen tätare, 
skapa nya rekreationsrutter och möjliggöra utvecklingen av 
företagsverksamhet även på stadens östra strand. Förutom för dem som 
redan bor i Märlax kommer utvecklingen av området att göra området mer 
attraktivt och troligen öka fastigheternas värden på längre sikt. Ur 
turistperspektiv kommer det nya området att vara attraktivt med sina nya 
tjänster. Det är svårt att fastställa värdet av den ökade rekreationen och 
välfärden som de nya parkerna och idrottsområdena som nu byggs 
medför, men i utvecklingen av städer är det också viktigt att främja sådant 
som inte direkt genererar intäkter för staden. Allt kan inte mätas i pengar. 
Att öka en stads attraktionskraft genom marknadsföring är också ett värde 
vars fördelar ses först senare. 
 

 K 
– Vilka delområden har krävt tilläggsfinansiering och i så fall hur mycket 
per delområde? (Frågan berör hela området, även rivningen av 
Valintatalo.) 
 

 V 
Projektet har genomförts budgetenligt. Ingen tilläggsfinansiering har sökts 
för projektet, tvärtom var projektets ursprungliga kostnadsberäkning 14,467 
miljoner euro och detta belopp har vattenaffärsverket medräknat minskat 
till 11,9 miljoner euro.  
 
Kostnaderna för rivningen av Valintatalo höll sig inom ramen för beviljade 
anslag. 
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 K 

– Hur stora var planeringskostnaderna för området (inklusive 
konsultarvoden och undersökningar)? 
 

 V 
Planeringskostnaderna för projektet har i detta skede uppgått till cirka 
350 000 euro.  

 
 K 

– När har näringslivs- och infrastrukturnämnden beslutat om byggandet av 
torkningsbassänger för muddringsmassorna (i tabellen om 
mellanbassänger)? 
 

 V 
Näringslivs- och infrastrukturnämnden har i 12 § valt en entreprenör för 
mellersta delens entreprenadområde och i 19 § en muddringsentreprenör. 
Byggandet av mellanbassäng möjliggjorde genomförandet av 
muddringarna för mellersta delen. 
 
Mellanbassängsarbetet har enligt förvaltningsstadgeenlig praxis beställts 
som merarbete inom projektet för mellersta delen. 
 

 K 
– I och med att muddringen inte ännu har inletts betyder det att 
muddringen kan tidigast inledas i juli 2022. Under muddringarna är inte 
vägarna som man kör muddringsmassor på i körskick. Hur inverkar detta 
på byggandet av mellersta delen? 
 

 V 
Infrastrukturentreprenaden för mellersta delen färdigställs innan 
muddringen – körrutterna bestäms i samband med 
byggnadsplatsplaneringen. 
 
Muddringen har ingen inverkan på byggprojekten i mellersta delen. 
Muddringsmassor behandlas inte på tomtmark och tomterna är omedelbart 
byggbara. 
 

 K 
– Tidigare sades det att byggandet har en betydande sysselsättande effekt 
på lokala företag. Har lokala företag tillsvidare i betydande grad sysselsatts 
(som underleverantörer)? I vilken grad (andel av alla arbeten) och hur 
många företag i så fall?  
 

 V 
Då projektet för byggandets del är i ett sådant skede att ingen 
byggnadsplats ännu är igång, är tidpunkten fel att ge svar om projektets 
sysselsättning då husbyggnadsarbetena först ska inledas. Projektet 
kommer att fortsätta ännu dryga 1,5 år och projektets sysselsättning kan 
bedömas först i slutrapportskedet. Man gjorde en enkät bland dem som på 
området ska inleda husbyggnadsarbeten och av de sju byggare som 
svarade på enkäten kommer 71 procent att använda lokala företag i sitt 
projekt och 29 procent hade inte ännu beslutat om entreprenörer (0 % 
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svarade att de inte använder lokala företag). Omfattningen av 
byggprojektet saknar motstycke på Lovisaskala.  
 
De pågående infrastrukturentreprenaderna konkurrensutsätts enligt 
upphandlingslagen och de valda entreprenörerna använder 
underentreprenörer som lämpar sig för deras egna behov. Staden kan inte 
inverka på företagens beslut. Områdets infrastrukturentreprenader har 
konkurrensutsatts som mindre delentreprenader så att entreprenaderna till 
sin storlek skulle vara sådana helheter som också lokala företag kunde 
delta i om de så önskar. 
 
I tio konkurrensutsatta entreprenader har 13 procent av deltagarna varit 
lokala och av dem som fått entreprenaden har 30 procent varit lokala 
jämfört med entreprenadsummorna med en andel på cirka sju procent. 
Enligt uppgifter man fått av företagen har lokala entreprenörer använts i 
områdets entreprenader, bland annat lastbilschaufförer, hyresverksamhet, 
godsleverantörer och matplatser. Uppskattningen av entreprenadernas 
värde är 300 000 euro under tiden hösten 2020–vintern 2022. 

 
 

Bostadsmässorganisationens upphandlingar är huvudsakligen små 
upphandlingar, vilka kan göras lokalt. Under bostadsmässan sysselsätter 
området rikligt med unga Lovisabor, då bland annat utställarna anställer 
ungdomar till mässarbete och även olika andra mässuppgifter sysselsätter 
såväl företag som personer som anställs. 
 
Via Drottningstrandens webbplats har lokala företag möjligheten att 
erbjuda sina produkter och tjänster för dem som bygger på mässområdet. 
Utöver detta har vi tillsammans med Lovisa Företagare sammanställt en 
förteckning över lokala företag som erbjuder tjänster inom branschen. 
Denna förteckning kan användas av byggarna och förteckningens syfte har 
varit att göra det lättare för lokala aktörer att hittas. 
 
Indirekta sysselsättande inverkningar är också inkvartering, mat och 
användandet av övriga tjänster under byggnadsskedet men speciellt under 
mässan. Under bostadsmässan använder mässbesökarna som besöker 
staden cirka 7–8 miljoner euro till att köpa olika tjänster och produkter 
utanför mässområdet i staden. Många företag kommer att anställa mer 
personal för att kunna betjäna alla mässbesökare. 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 1, § 2, § 3, § 13, § 14, 
§ 15, § 16 

 

Förbud mot att begära omprövning eller anföra kommunalbesvär  

Omprövning får inte begäras eller kommunalbesvär anföras i fråga om beslut som endast 
gäller beredning eller verkställighet, 136 § i Kommunallagen.  
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 4, § 5, § 6, § 7, § 8, § 9, § 10, § 11, 
§ 12 
 
BESVÄRSANVISNING 
 

I detta beslut söks ändring genom kommunalbesvär. 
 

Besvärsrätt 
 

Ändring i beslutet får sökas av: 
 
 den som beslutet avser eller vars rätt, skyldighet eller fördel direkt 

påverkas av beslutet (part) samt av 
 

 kommunmedlemmarna. 
 
Besvärstid 

 
Kommunalbesvär ska anföras inom 30 dagar från delfåendet av 
beslutet. 
 
Besvären ska lämnas in till besvärsmyndigheten senast under 
besvärstidens sista dag innan besvärsmyndigheten stänger. 

 
En part anses ha fått del av beslutet sju dagar efter att brevet sändes, 
om inte något annat visas. Vid vanlig elektronisk delgivning anses 
parten ha fått del av beslutet den tredje dagen efter att meddelandet 
sändes, om inte något annat visas.  
 
En kommunmedlem anses ha fått del av beslutet sju dagar efter det att 
protokollet fanns tillgängligt i det allmänna datanätet. 

 
Dagen för delfåendet räknas inte med i besvärstiden. Om den sista 
dagen för att anföra besvär infaller på en helgdag, 
självständighetsdagen, första maj, julafton, midsommarafton eller en 
helgfri lördag, får besvär anföras den första vardagen därefter. 
 

Besvärsgrunder 
 
  Kommunalbesvär får anföras på den grunden att 
 

 beslutet har tillkommit i oriktig ordning, 
 den myndighet som fattat beslutet har överskridit sina 

befogenheter, eller 
 beslutet annars strider mot lag. 
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Den som anför besvär ska presentera besvärsgrunderna för 
besvärsmyndigheten innan besvärstiden löper ut. 
 

Besvärsmyndighet 
 

Kommunalbesvär anförs hos Helsingfors förvaltningsdomstol.  
 
Postadress: Banbyggarvägen 5, 00520 Helsingfors   
E-postadress: helsinki.hao@oikeus.fi 
Faxnummer: 029 564 2079  
Telefonnummer: 029 564 2000 
 
Besvär kan också anföras hos förvaltnings- och specialdomstolarnas e-
tjänst på adressen https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet. 

 
Besvärens form och innehåll 

 
Besvären ska anföras skriftligt. Också elektroniska dokument 
uppfyller kravet på skriftlig form. 

I besvären ska följande anges: 

1) det beslut i vilket ändring söks (det överklagade beslutet), 

2) till vilka delar ändring söks i beslutet och vilka ändringar som yrkas 
(yrkandena), 

3) grunderna för yrkandena, 

4) vad besvärsrätten grundar sig på om det överklagade beslutet inte 
avser ändringssökanden själv. 

I besvären ska dessutom ändringssökandens namn och 
kontaktuppgifter uppges. Om talan förs av ändringssökandens lagliga 
företrädare eller ombud, ska också den personens kontaktuppgifter 
uppges. Om kontaktuppgifterna ändras medan besvären är anhängiga, 
ska de nya uppgifterna meddelas förvaltningsdomstolen utan 
dröjsmål. 

I besvären ska också uppges postadress och eventuell annan adress till 
vilken handlingar som hänför sig till rättegången kan sändas 
(processadress). Om ändringssökanden har uppgett flera 
processadresser, kan förvaltningsdomstolen välja till vilken av dem 
den skickar de handlingar som hänför sig till rättegången. 

https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet
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Till besvären ska följande fogas: 

1) det överklagade beslutet med besvärsanvisning, 

2) utredning om när ändringssökanden har fått del av beslutet, eller 
annan utredning om när besvärstiden börjat löpa, 

3) de handlingar som ändringssökanden åberopar som stöd för sina 
yrkanden, om dessa inte redan tidigare har lämnats till myndigheten. 

Rättegångsavgift 
 

Hos den som inleder ett ärende som gäller ändringssökande tas det ut 
en rättegångsavgift i enlighet med lagen om domstolsavgifter 
(1455/2015).  

 
Protokoll 

 
Protokollsutdrag och bilagor som gäller beslutet kan begäras hos 
Lovisa stads registratorskontor.   

 
Postadress: PB 77, 07901 Lovisa   
Besöksadress: Mariegatan 12 A, 07900 Lovisa 
E-postadress: kaupunki@loviisa.fi  
Telefonnummer: 019 555 1  

  
Registraturen är öppen måndag-fredag klockan 9–16.


